
Stadskrant
stadskrant.denhaag.nl5 juni 2024, nummer 6

Hemsterhuisbrug
draait weer
7

Contact 2
Ombudsman 3
Den Haag maakt het 6
Schone energie in een groene stad 9
Gemeenteraad 10
Agenda 12

Nieuwe regels participatie
Daarna beslist de gemeenteraad of 
de verordening wordt vastgesteld, 
of nog aangepast moet worden. De 
gemeente gaat vervolgens zoveel 
mogelijk leren en werken met de 
nieuwe regels. Later evalueert de 
gemeente hoe dit gaat. 

Wilt u als Hagenaar meedenken 
en meebeslissen over wat er in 
uw straat, wijk en stad gebeurt? 
Dat heet participatie. De gemeente 
komt met nieuwe regels daarvoor. 
Die staan beschreven in een 
handboek en een verordening. 

■ ■  Sinds november 2023 heeft de 
gemeente met ruim 1.000 inwoners  

gesproken over participatie. 
Bewoners , ondernemers en organi
saties konden vertellen hoe zij 
graag meedenken en mee beslissen. 
Dat kon via een keuzewijzer op de 
website, straatgesprekken, een 
stadsgesprek en een inloopmarkt. 
De gemeente heeft aan de hand 
hiervan regels opgesteld voor 
participati e. In het handboek 

staat  hoe de gemeente een goed 
participatie traject organiseert. In 
de verordening  staat wat inwoners 
precies van de gemeente mogen 
verwachten. 

Inspraak
De verordening is nu nog een con
cept. Tot 3 juli kunnen inwoners hun 
mening geven over de verordening. 

Meer informatie?
doemee.denhaag.nl

Verkiezing
donderdag 6 juni 

■  Op donderdag 6 juni is de 
Europese Parlementsverkiezing. 
U kunt dan stemmen voor de 
Nederlandse leden van het 
Europees Parlement. Op  
stembureauindenhaag.nl vindt u 
alle stembureaus in Den Haag 
waar u kunt stemmen. De meeste 
stem bureaus zijn open van 7.30 
tot 21.00 uur. Neem uw stempas 
en identiteitsbewijs mee. 

Stemmen tellen en uitslag 
Europese Parlementsverkiezing

een betrouwbare verkiezings
uitslag. Door andere mensen de 
stemmen  te laten tellen, is de 
telling beter te controleren.
Op woensdag 19 juni om 11.00 uur 
wordt de definitieve uitslag 
bekendgemaakt tijdens een 
openbare zitting van de Kiesraad. 
De uitslagen voor de hele stad en 
de uitslagen per wijk kunt u dan 
bekijken op uitslagen.denhaag.nl.

■ ■ Het stemmen en tellen van de 
stemmen is openbaar. U mag daar 
dus bij zijn. Op 6 juni worden 
vanaf 21.00 uur de stemmen 
per partij geteld. Dat gebeurt 
meestal op het stembureau zelf.
Op vrijdag 7 juni worden de 
stemmen van de Europees 
Parlementsverkiezing per 
kandidaat  geteld, tijdens de 
centrale telling. Dit gebeurt vanaf 
9.00 uur in het World Forum 
(Churchillplein 10). De centrale 
telling geeft extra zekerheid voor 

DenHaag.nl 
uitgelicht

De Japanse Tuin is 
open tot en met 

zondag 9 juni. 
Meer informatie? Kijk op 
hethaagsegroen.nl.

Afspraak maken bij 
de gemeente? 

Kijk op denhaag.nl/afspraak. 

Straatgesprekken op het Gouverneurplein in Laak. De gemeente heeft met ruim 1.000 inwoners gesproken over hoe zij graag meedenken en meebeslissen. frank jansen

Meer informatie?
uitslagen.denhaag.nl

Maatregelen tegen 
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Meer informatie?
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Woningnood Tienduizenden Hagenaars zijn op zoek naar een (andere) woning

‘Mijn jongens moeten het huis uit’
Tienduizenden Hagenaars zijn op 
zoek naar een (andere) woning. 
Hun leven staat soms jarenlang 
noodgedwongen stil, zo blijkt 
ook bij de familie Rijssen. ‘Ik kan 
geen kant uit.’ 

Woonvisie 2040
Veel Hagenaars hebben net als 
Anne, Sergio en Delino moeite met 
het vinden van een passende, 
betaalbare woning. Er is een tekort 
aan woningen en de huizenprijzen 
stijgen, net als de huren. Om te 
zorgen dat zoveel mogelijk mensen 
prettig kunnen wonen in onze 
stad, zijn maatregelen nodig. Die 
staan in de concept-woonvisie 
2040 die de gemeente begin juni 
heeft gepresenteerd.

hun moeilijk te vervullen woonwensen. 
‘Het is triest om te horen hoeveel mensen 
klem zitten. Een jonge vrouw uit Enschede  
moest naar Den Haag verhuizen voor 
haar werk. Ze deelt nu samen met ande
ren een dure etage, maar wil graag iets 
voor zichzelf. Haar idee was lege kantoren 
geschikt te maken voor wonen. De ge
meente zou eigenaren moeten dwingen 
iets met hun panden te doen. Zo waren er 
meer goeie ideeën. Er is geen simpele 
oplossing , maar elke extra woning telt.’

Moeder en zoon vertellen hun tragische 
verhaal, maar ondertussen lachen ze 
volop en maken grappen. ‘Ik ben boos 
geweest , teleurgesteld en wanhopig,’ 
zegt Sergio. ‘Alle stadia van frustratie ben 
ik doorgegaan. Maar wat schiet je ermee 
op? Ik kan geen kant op. Het is wat het is: 
wachten tot ik echt kans maak en hopen 
dat de gemeente met oplossingen komt.’

Sergio Rijssen (33) werkt in een 
modezaak in Den Haag. Met een 
vaste baan en een promotie in het 
vooruitzicht heeft hij zijn leven 

goed op orde. Behalve op één essentieel 
punt na: Sergio woont nog steeds bij zijn 
ouders. Net als zijn broer Delino (30). 
Ze  delen de zolder van een huurwoning 
van Hof Wonen in RustenburgOostbroek. 
‘Ik ben al jaren ingeschreven bij Woonnet 
Haaglanden. Soms reageer ik op een 
woning . De eerste dag sta ik dan op 
plek  16. Dat valt nog mee, ik krijg weer 
hoop. Maar de volgende dag is het plek 
316 of meer. Ik word aan alle kanten inge
haald door mensen met een langere 
inschrijvings duur of omdat ze voorrang 
krijgen.’

Traplopen
‘Mijn jongens moeten het huis uit,’ zegt 
moeder Anne Rijssen (71). ‘Best gezellig 
met z’n allen, maar dit is niet normaal. 
We moeten verder met ons leven. Zelf wil 
ik op den duur hier ook weg. Ik word 
ouder  en ben aan mijn knieën geope
reerd. Op den duur gaat traplopen echt 
niet meer. Ook mijn man kampt met zijn 
gezondheid. We willen best naar een 
kleinere  gelijkvloerse woning verhuizen. 
Maar dat kan niet zolang de jongens niks 
anders hebben.’

Heeft Sergio geprobeerd een particu
liere huurwoning te vinden? ‘Ja, daar kijk 
ik ook naar, maar dat is net zo lastig. 
Verhuurders  zitten niet op mij te 
wachten . Ik heb zoveel horrorverhalen 
gehoord van vrienden. Je betaalt veel geld 
voor een etage waar van alles mee mis is. 

Als ik hier weg ga, wil ik er wel op vooruit
gaan. Niet de ene zolder ruilen voor een 
andere zolder.’

Stadsgesprek Wonen
Anne was op uitnodiging van de ge
meente bij het Stadsgesprek Wonen. 
Hage naars van alle leeftijden vertelden 
daar over hun huidige woonsituatie en 

Contact met de gemeente Colofon

Anne Rijssen en haar zoon Sergio. ‘We willen best naar een kleinere gelijkvloerse woning verhuizen. Maar dat kan niet zolang de jongens niets 
anders hebben.’  henriëtte guest

Afspraak bij de gemeente

Lees verder op pagina 3:
Problemen op de 
woningmarkt  aanpakken

‘Best gezellig met 
zijn allen, maar  
dit is niet normaal. 
We moeten verder 
met ons leven.’’
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Balies Publiekszaken: Heeft u een nieuw paspoort, 
ID-kaart of rijbewijs nodig? Of wilt u bijvoorbeeld een 
geboorte aangeven? Voor dit soort producten en diensten 
kunt u terecht bij de balies Publiekszaken bij Stadhuis 
Spui (Spui 70) en Stadskantoor Leyweg (Leyweg 813).

Afspraak maken: De gemeente werkt op afspraak. Zo kan 
de gemeente tijd voor u reserveren en bent u er zeker 
van dat u goed en snel geholpen wordt. Maak een 
afspraak via denhaag.nl/afspraak. Lukt het niet om op 
tijd een afspraak te maken via de website? Dan kunt u 
bellen naar 14070. Zij bekijken dan of het nodig is de 
afspraak te vervroegen.

De Stadskrant verschijnt elke vier weken
De volgende Stadskrant verschijnt op: 3 juli
Uitgave: Gemeente Den Haag, Spui 70,  
Postbus 12600, 2500 DL Den Haag
telefoon (070) 353 26 30
E-mail: stadskrant@denhaag.nl
Eindredactie: Corinne Leopold
Met bijdragen van: Hans Oerlemans, Martine Schling-
mann en Eric Went
Klachten bezorging: denhaag.nl/stadskrant
Productie: Gemeente Den Haag, DBV
Reacties: Mail uw reactie naar stadskrant@denhaag.nl
of bel (070) 353 26 30

E-mail: denhaag.nl/contact
Telefoon: 14070 (maandag t/m vrijdag 8.30 tot 17.00 uur)
Chatten: denhaag.nl/contact  
(zelfde tijden als telefoon) 
Balie: Den Haag Informatie ©entrum in Atrium stadhuis 
(maandag t/m vrijdag 8.30 tot 16.30 uur)
Post: Postbus 12600, 2500 DJ Den Haag
Sociale media: twitter.com/gemeentedenhaag,  
facebook.com/gemeenteDH, 
instagram.com/gemeentedenhaag
Gemeenteberichten: Officiële publicaties van de 
gemeente vindt u op overheid.nl/berichten-over-uw-
buurt



OmbudsmanWoonvisie 2040: problemen 
op de woningmarkt aanpakken

woningen en woonomgeving
De gemeente wil dat alle woningen 
in 2040 veilig, gezond en duurzaam 
zijn. Dat geldt ook voor de straat en 
de buurt.
 ■ Vitale en leefbare wijken
Prettig wonen gaat niet alleen om 
de woning zelf, maar ook om de 
wijk. De gemeente wil de leefbaar
heid flink verbeteren in wijken die 
onder druk staan. 

Inspraak
De conceptwoonvisie 2040 is tot 
stand gekomen door inspraak van 
bewoners, corporaties, particuliere 
verhuurders, de Haagse tafel 
wonen  en overige partijen. Van 
6 juni tot en met 18 juli kan 
iedereen  zijn mening  geven over de 
concept woonvisie. Daarna wordt 
de conceptwoonvisie voorgelegd 
aan de gemeenteraad. 

Veel Hagenaars hebben moeite 
met het vinden van een passende 
en betaalbare woning. In de 
concept-woonvisie 2040 staat hoe 
de gemeente de problemen op de 
woningmarkt wil aanpakken. 
Van 6 juni tot en met 18 juli kan 
iedereen op de plannen reageren. 

■ ■ Den Haag groeit hard. Elk jaar 
komen er inwoners bij. Maar er zijn 
niet genoeg woningen voor ieder
een. Studenten, starters, gezinnen, 
alleenstaanden, senioren: zij willen 
allemaal een passende, betaalbare 
woning in een fijne wijk. Maar die 
zijn lastig te vinden. Niet alleen zijn 
er te weinig woningen. De woningen 
die er zijn, zijn voor veel mensen  te 
duur. Daar komt bij dat een deel 
van de woningen in slechte staat 
verkeert. Ze hebben vocht of 
schimmelproblemen, en duurzaam 
zijn ze ook lang niet altijd.

Speerpunten
In de conceptwoonvisie 2040 staat 

hoe de gemeente de problemen op 
de woningmarkt wil aanpakken. 
Naast een visie en beleid tot 2040, 
staan er ook maatregelen in voor 
de komende 5 jaar. De woonvisie 
heeft de volgende speerpunten:
 ■ Betaalbaar (ver)bouwen in alle 
delen van de stad
De gemeente wil nieuwe woningen 
bijbouwen en bestaande woningen 
en woonruimte beter benutten. 
Ook wil de gemeente meer betaal
bare woningen bouwen in alle 
delen  van de stad, de door stroming 
op gang krijgen en ervoor zorgen 
dat mensen met een laag of 
midden inkomen meer kans hebben  
op een betaalbare woning. 
 ■ Passende huisvesting voor 
aandachts groepen
Er komt speciale aandacht voor 
bewoners  die weinig of geen kans 
hebben op een (passende) woning. 
Denk aan chronisch zieken of 
mensen  die veel ondersteuning 
nodig hebben van anderen. 
 ■ Toekomstbestendige duurzame 

Gemeente trekt 7,3 miljoen  
uit om speeltuinen op te knappen

ouders  en buurtbewoners. De 
gemeente  zet hierbij buurt
onderzoeken, kinderschouwen en 
online enquêtes in. Ouders en 
buurtbewoners kunnen meldingen 
doen als een toestel kapot is. In 
verschillende  wijken helpen ze mee 
met het organiseren van speel
activiteiten en het beheer van de 
speelplek.

De gemeente trekt 7,3 miljoen 
euro uit om speeltuinen op te 
knappen. De komende jaren 
worden minstens 75 speelplekken 
verspreid over de stad vernieuwd. 
Ook komt er meer geld voor 
onderhoud. 

■ ■ Met dit speeloffensief wil de 
gemeente buitenspelen onder 
Haagse kinderen bevorderen. 
Den Haag is de meest dichtbevolkte 
stad van Nederland en kinderen 

spelen steeds minder buiten. De 
gemeente wil het tij keren. 

Den Haag telt op dit moment 
114.000 kinderen. Dat is ruim één 
vijfde van de Haagse bevolking. 
Met de groei van de stad is het 
belang rijk dat er genoeg ruimte is 
voor kinderen om buiten te spelen. 
Sinds 2010 is daarom het aantal 
speelplekken van 400 naar 600 
gegroeid . 

Het inrichten van speelplekken 
gebeurt samen met kinderen, 

Enquête over 
hulpmiddelen

■ Stichting Voorall, de belangen-
organisatie voor Hagenaars 
met een beperking, doet 
onderzoek  naar het gebruik van 
hulp middelen door mensen 
met een beperking. Inwoners 
van Den Haag kunnen tot 8 juli 
een enquête invullen. Deel-
name kan telefonisch  via 
(070) 365 5288. De enquête wordt 
dan mondeling afgenomen.  
Wilt u de enquête liever zelf 
invullen? Vraag een papieren 
versie aan via info@voorall.nl.

Nieuwe blindegeleidelijnen maken Den Haag toegankelijker
Bij het Kleine Loo is een blindegeleidelijn aangelegd. Het is een van de zestig 
nieuwe geleidelijnen in de stad. De gemeente heeft samen met stichting 
Voorall onderzocht op welke locaties geleidelijnen gewenst zijn. Dit jaar 
komen er nog circa tien geleidelijnen bij, onder andere bij het stadhuis en de 
kruising Grote Marktstraat - Spui.  jurriaan brobbel

Naar de gym

Heb je nog maar één uitstapje in de week, dan komt het 
hard aan als ook dat dreigt weg te vallen. Een dame 
van 79 schrijft erover in een brief aan de ombudsman. 

Het leven valt haar zwaar. Ze is slecht ter been en komt 
nauwelijks nog de deur uit. De ouderengym in het wijk
centrum is haar enige vaste uitje, maar het is lastig er te 
komen. Als gevolg van hersenletsel wordt ze snel onwel in 
een bus. Ze kan alleen nog met de taxi naar de gym. Dat zijn 
dure ritten, zeker gezien haar inkomen. 

De gemeente regelt via de Wmo 
aangepast vervoer voor Hagenaars met 
een beperking. Mevrouw heeft een 
indicatie, maar dat betreft groepsvervoer 
in een taxibus (AV070). Die ritten kunnen 
lang duren. Ze belt de gemeente en 
vraagt om een indicatie voor individueel 
vervoer. Een medewerker zorgt dat 
mevrouw een aanvraagformulier 
toegestuurd krijgt (ze heeft geen 
computer). Tot haar verbazing leest ze in 
een toelichting dat alleen groepsvervoer 
mogelijk is. Toch stuurt ze de aanvraag in 
en krijgt prompt een afwijzing. 

Ze schrijft een brief aan de ombudsman 
over de gang van zaken. ‘De gemeente 

stuurt mij een formulier voor iets waar ik juist geen gebruik 
van kan maken. Ik begrijp het niet, volgens mij heb ik het 
probleem goed uitgelegd.’ De ombudsman vraagt de 
gemeente nog eens zorgvuldig naar het dossier te kijken. 
Dan blijkt er toch een uitweg te zijn. Binnen de Wmo bestaat 
de mogelijkheid van een persoonsgebonden budget. Voor 
mevrouw betekent dat een bijdrage in de taxikosten. Pas na de 
interventie van de ombudsman is de gemeente op zoek 
gegaan naar een passende oplossing. Dat had al bij het eerste 
contact moeten gebeuren. Kennelijk is er niet goed geluisterd 
naar de vraag, terwijl dat toch een eerste vereiste is voor 
goede dienstverlening. 

Hulp bij huisvesting 
Haagse huisartsen

■ Regelmatig geven huisartsen 
aan problemen te hebben met het 
vinden van goede huisvesting. 
Voor de inwoners van Den Haag is 
toegang tot deze zorg echter van 
essentieel belang. Daarom start 
het H-team 070. Het H-team helpt 
huisartsen en gezondheidscentra 
bij hun huisvestingsproblemen. Zo 
blijft de huisartsenzorg toegankelijk 
voor alle inwoners van Den Haag.

Baby Groente Tas 
in Laak en Escamp

■ Ouders in Laak en Escamp 
kunnen een Baby Groente Tas 
aanvragen voor hun eerste kindje. 
Dan krijgen zij acht weken lang 
een tas met twee verschillende 
soorten verse groenten aan huis. 
De tas bevat ook recepten, een 
staafmixer en invriesbakjes. Aan 
deze proef kunnen 300 gezinnen 
deelnemen. Ouders krijgen een 
brief van GGD Haaglanden. 

Meer informatie?
denhaag.nl/spelen

Meer informatie?
hteam070.nl

Meer informatie?
denhaag.nl/woonvisie

Meer informatie?
babygroentetas.nl

Heeft u klachten over de gemeente of jeugdzorg en komt u er 
niet uit? Neem contact op met de Gemeentelijke ombudsman, 
Carina van Eck of de Jeugdombudsman, Yvette Nass.
Website: ombudsman.denhaag.nl, jeugdombudsman.denhaag.nl
Inloopspreekuur: dinsdag van 12.30 tot 15.00 uur in een 
bibliotheek, kijk op de website voor de locatie van deze week 
Mail: ombudsman@denhaag.nl, jeugdombudsman@denhaag.nl
Bel: (070) 752 82 00 (werkdagen van 9.00 tot 12.00 uur)
Post: Postbus 16623, 2500 BP Den Haag
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NAVO-top in 2025 
in Den Haag

Maatregelen in de stad 
De top vraagt veel van Den Haag. Er 
komen bijvoorbeeld omleidingen, 
afsluitingen en extra veiligheids
maatregelen. De gemeente zorgt 
voor goede communicatie. En er 
komen maatregelen om ervoor te 
zorgen dat mensen in de stad er zo 
min mogelijk last van hebben. 

Bijeenkomsten wijkbewoners
Op 3 juni organiseerde de ge
meente samen met het ministerie 
van Buitenlandse Zaken een bijeen
komst voor de omwonenden van 
het World Forum. Veel informatie 
over de NAVOtop wordt later 
bekend . Na de zomer organiseert 
de gemeente opnieuw een bijeen
komst. Op denhaag.nl/navo leest u 
steeds de nieuwste informatie.

In 2025 is Den Haag gaststad van 
de NAVO-top. De top is van 24 tot 
en met 26 juni 2025 in het World 
Forum. Het is de eerste keer dat 
Nederland een NAVO-top 
organiseert. 

■ ■ Tijdens de top komen ongeveer 
45 staatshoofden en regerings
leiders, 45 ministers van Buiten
landse Zaken en 45 ministers van 
Defensie samen met hun dele
gaties naar Nederland. Er komen 
ook ongeveer 2.000 journalisten 
om verslag te doen van de NAVO
top. Er is ook een conferentie voor 
genodigden. Daar komen naar 
verwachting  500 mensen. In totaal 
komen er waarschijnlijk ongeveer 
8.500 mensen.

Stad van vrede en recht
‘We zijn verheugd met de komst 
van de NAVOtop naar Den Haag,’ 

zegt burgemeester Jan van Zanen. 
‘Dit is een grote verantwoordelijk
heid en vooral een enorme eer, 
waar we als stad en inwoners trots 
op mogen zijn. Den Haag is als 
inter nationale stad van vrede en 
recht de gaststad bij uitstek voor 
deze top conferentie.’ 

Meer oevers die 
natuur versterken

■ De gemeente wil meer natuur-
vriendelijke oevers aanleggen. 
Onder meer in Madestein, bij het 
Beethovenplantsoen en bij het 
voormalige Haga Ziekenhuis. 
Een natuurvriendelijke oever is 
minder steil en heeft een natuur-
lijke overgang van nat naar droog. 
Zo’n oever is goed voor de natuur 
en zorgt voor meer wateropvang. 
Dieren, zoals egels, jonge eendjes 
en katten verdrinken minder snel 
doordat ze de kant op kunnen 
komen. 

Grootschalige renovatie Haags Historisch Museum 
Het college stelt aan de gemeenteraad voor een bedrag van ruim € 17 miljoen 
beschikbaar te stellen voor de renovatie en uitbreiding van het Haags 
Historisch Museum. Daarmee wordt het museum toegankelijker, 
toekomstbestendig  en duurzaam. De renovatie begint waarschijnlijk dit 
najaar, na goedkeuring door de gemeenteraad.  dp6 architectuurstudio

Den Haag deelt 
weer bomen uit

u ook de spelregels van de actie. 
Stichting Duurzaam Den Haag 
verwerkt  de aanmeldingen. U krijgt 
van hen bericht of uw aanvraag 
is  goedgekeurd. In het najaar 
(novem ber      ) wordt de boom bij u 
thuis of bij uw organisatie of 
bedrijf  bezorgd . U plant de boom 
daarna zelf. 

In totaal zijn er de afgelopen 
3  jaar al 5.000 bomen uitgedeeld. 
Op hethaagsegroen.nl leest u de 
verhalen over waar deze bomen 
alle maal terecht zijn gekomen: in 
volkstuinen, buur tuinen en achter
tuinen van duizen den bewoners. 

Heeft u een tuin en mag deze wel 
wat groener? Vraag een gratis 
boom aan. De gemeente deelt ook 
dit jaar weer bomen uit. 

■ ■ Bewoners, ondernemers, 
scholen , sportclubs en andere 
organisaties  kunnen tot en met 
22 juli een gratis boom aanvragen 
bij stichting Duurzaam Den Haag. 

Wijken met weinig groen
Het is de vierde keer dat deze actie  
wordt georganiseerd. Ook dit jaar 
zijn er 1750 bomen te ver geven. De 
gemeente roept vooral bewoners 
uit wijken met weinig groen en veel 
steen op om een boom aan te 
vragen . Dat kan via de website 
bomen voordenhaag.nl. Daar vindt 

Nieuwe velden voor beachvolleybal 
bij Sportcampus Zuiderpark

■ Bij Sportcampus Zuiderpark zijn 
drie nieuwe beachvolleybalvelden 
geopend. Hiermee is het aantal 
beachcourts bij de thuisbasis van 
Beach Team Nederland (BTN) 
verdubbeld. Op de nieuwe 
beachcourts kunnen de spelers van 
Beach Team Nederland optimaal 
trainen voor de komende Olympi-
sche Spelen in Parijs en voor het 
EK Beachvolleybal in Den Haag.
Het EK Beachvolleybal vindt plaats 
van 13 t/m 18 augustus op het 
strand van Scheveningen. De beste 

beachvolleyballers van Europa 
strijden dan voor de felbegeerde 
titel. Wilt u onze Haagse toppers in 
actie zien op het EK Beachvolleybal 
op Scheveningen? Mail naar 
sportzomer@denhaag.nl. De 
eerste tien aanmeldingen krijgen 
persoonlijk bericht per mail. 
Op=op.

Bomen planten in Groot Koningshof, een binnentuin in de Schilderswijk.  
De afgelopen 3 jaar zijn al 5.000 bomen uitgedeeld. arnaud roelofsz

Meer informatie?
bomenvoordenhaag.nl
hethaagsegroen.nl

Meer informatie?
denhaag.nl/navo

Meer informatie?
denhaag.nl/sportzomer

De NAVO-top is van 24 tot en met 26 juni 2025 in het World Forum.  valerie kuypers

Dit is een grote 
verantwoordelijk-
heid en vooral een 
enorme eer, waar 
we als stad en 
inwoners trots op 
mogen zijn.
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De hele straat 
veilig achter 
Oranje
Stel je voor, Gakpo scoort in de laatste minuut van 
de finale. Nederland is Europees Kampioen! Den Haag 
maakt zich klaar voor een groot feest in de horeca, 
thuis of in de buurt. Veel straten kleuren al weken 
knaloranje. 

zo snel mogelijk op. Probeer 
materiaal  wat nog bruikbaar is te 
bewaren voor een volgend toernooi . 
Dat is duurzamer én goedkoper.Sinds Nederland in 1988 

Europees  Kampioen werd, 
is het een traditie om 
straten  te versieren in de 

aanloop naar grote toernooien. 

Oranjestraat
De meest bekende Oranjestraat is 
de Marktweg in Transvaal. Begin  mei 
zijn de bewoners al begonnen. Kilo
meters vlaggetjes hangen  dwars 
over de straat en gevels zijn bedekt 
met oranje bouwzeil. Iedereen doet 
mee in deze multi culturele straat. 

Net als voor voetbal, gelden voor 
de straat versieren ook spelregels. 
Bewoners van de bekende Oranje
straten weten inmiddels goed hoe 
ze dat veilig en zonder hinder voor 
voorbijgangers kunnen doen. 

Tips en regels
Hier volgt een lijstje met tips en 
regels :
■ Versieringen moeten hoger 
hangen  dan 4,2 meter, zodat 
brandweer , vuilniswagens en andere  
diensten er goed onderdoor kunnen .

■ Gebruik materialen die niet of 
moeilijk in brand vliegen. Kijk op de 
verpakking of dit vermeld staat, 
bijvoorbeeld een KEMAkeurmerk. 
■ Zorg dat lampen en apparaten 
die warm worden niet in aanraking 
komen met versieringen.
■ Leg verlengsnoeren zo neer dat 
niemand erover kan struikelen of 
plak ze vast met tape.
■ Rol kabelhaspels bij gebruik 
altijd  helemaal af, anders kan er 
kortsluiting ontstaan. 
■ Ruim na het EK de versieringen 

Schermen EK-voetbal 
in de horeca
14 juni start het EK voetbal. 
Dat betekent veel gezellig-
heid en samen naar Oranje 
kijken. Het plaatsen van een 
scherm op het terras zonder 
vergunning is toegestaan, 
zolang dit alleen voor de 
eigen gasten zichtbaar is. 
Ondernemers moeten zich 
houden aan de regels in de 
terrasvergunning.

De Marktweg klaar voor het EK 2024. anp/hollandse hoogte/laurens van putten

‘Geen risico’s met volle huiskamer’

nemen. Hou altijd een 
doorgang vrij naar buiten. 
Plak geen lampen af en zorg 
dat rookmelders hun werk 
kunnen doen. Kijk bij 
ver sieringen en Oranje
outfits of ze van brand
vertragend materiaal zijn 
gemaakt. Dat is wel zo 
veilig. Je weet maar nooit 
bij de gekte na een win
nende goal.’ 

Marc Corijn
Coördinator Brandveilig 
Leven bij Veiligheidsregio 
Haaglanden

‘Hartstikke gezellig 
om met de hele 
straat het EK te 

vieren, maar let wel op een 
paar dingen. De brandweer 
en andere diensten moeten 
altijd ongehinderd de straat 
in kunnen. Hang versierin
gen minimaal op 4,2 meter 
hoogte en hou de hele 
rijbaan vrij. Als er iets aan 
de hand is, willen wij zo 
snel mogelijk bij je voor
deur staan. 

Veel Hagenaars kijken de 
wedstrijden thuis. Als de 
huiskamer vol zit en je hebt 
de boel uitgebreid versierd, 
dan moet je geen risico’s 

‘Voetbal is bij ons een volksfeest’

multiculturele straat. 
Oranje staat voorop, maar 
als je een ander land 
supportert is dat ook oké. 
Voor ons is het belangrijkste 
dat alles er puntgaaf 
uitziet. De Marktweg is en 
blijft het hol van de 
Oranjeleeuw. We zijn 
meermaals uitgeroepen tot 
mooiste Oranjestraat van 
het land. Die titel is al 
binnen. Nu het Nederlands 
Elftal nog.’

Danny van Dijk
Oranjeversierder Markt
weg

‘Wij versieren al 
sinds 1988 
de straat bij 

grote voetbaltoernooien. 
Ook dit jaar is de brandweer 
komen kijken. Alles was dik 
in orde. We kopen niet de 
allergoedkoopste ver
sieringen, want daar zit 
veel rotzooi tussen. Je wilt 
niet dat de boel er na een 
paar weken verloederd bij 
hangt. De nieuwe EK
sierverlichting wordt door 
een erkend bedrijf opge
hangen. Dat kan maar beter 
professioneel gebeuren. 

Voetbal is bij ons een 
volksfeest. We hebben een 

‘Voor de horeca zijn dit topdagen’

terras. 
We informeren de 

onder nemers op de 
horecapleinen over de 
regels en lopen tijdens 
wedstrijden rond. Als iets 
niet in orde blijkt, gaan we 
met de ondernemer praten. 
Bij vorige toernooien waren 
er nauwelijks problemen. 
Voor de horeca zijn dit 
topdagen. Iedereen wil dat 
het gezellig blijft en dat 
alles rustig verloopt.’ 

Soeris Bansie 
Mentor Handhaving 
Centrum, gemeente 
Den Haag

‘T ijdens EK’s en 
WK’s is het altijd 
druk in de horeca. 

Zeker als Oranje speelt. 
Ondernemers hangen 
tvschermen op in hun zaak 
en ook op het terras. Dat 
mag, maar daar zijn wel 
regels voor. Een scherm 
moet altijd naar de zaak 
gericht te zijn, zodat je geen 
groepen kijkers krijgt op de 
stoep of op de weg. 
Daarmee voorkomen we 
hinder voor voorbijgangers 
en gevaarlijke situaties. 
Tvkijkers in de horeca 
zitten of staan altijd achter 
de schermen binnen het 

Den Haag maakt 
zich klaar voor 
een groot feest
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Onderhoud 
aan tunnels

■ In juni zijn de Victory Boogie 
Woogietunnel, de Koningstunnel 
en de Hubertustunnel weer enkele 
nachten dicht voor onderhoud. 
Tijdens zo’n nacht wordt de tunnel 
schoongemaakt en het zwerfvuil 
opgeruimd. Ook worden de 
installaties gecontroleerd. Dit kan 
alleen als er geen verkeer is. 

Kinderfiets over? Maak een ander kind blij! 
In mei is de inzamelactie voor kinderfietsen gestart. Er zijn al ruim 200 fietsen 
ingeleverd. De gemeente wil nog meer kinderen blij maken. Heeft u nog een 
20 tot en met 26 inch (8-12 jaar) fiets over? Deze kunt u tot 1 juli inleveren op 
dertien locaties. Kijk op denhaagfietst.nl/kinderfietsen. henriëtte guest

Omleiding 
Oude Haagweg

■ De gemeente vervangt een deel 
van het riool aan de Oude Haagweg 
tussen Oud Rozenburglaan en 
Groen van Prinstererlaan. De 
inspectie is op maandag 10 en 
dinsdag 11 juni. De rioolrenovatie 
is van maandag 22 tot en met 
woensdag 24 juli. Er zijn omleidin-
gen voor fietsers en bromfietsers 
en voor gemotoriseerd verkeer. 

Actueel

■ De Pletterijkade krijgt een 
andere wegindeling, met een 
fietsstraat en meer groen. Het 
(voor)ontwerp is vrijgegeven door 
het college en is te bekijken op 
denhaag.nl/pletterijkade. 
■ Van 10 juni tot 5 juli zijn er 
werkzaamheden in de Televisie-
straat. Er komen drempels en het 
fietspad wordt aangepast. 

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl/
werkzaamheden

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl/
werkzaamheden 

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl/
tunnels

Onderhoud aan de Utrechtse baan: 
oprit 2 afgesloten van 2 tot 29 juni
Van zondagavond 2 juni tot en 
met zaterdagochtend 29 juni 
voert de gemeente werkzaam-
heden uit bij de Utrechtsebaan 
(A12). Het gaat om onderhouds-
werkzaam heden in de kelder 
onder het gebouw ‘The Bridge’. 
Om veilig te kunnen werken sluit 
de gemeente oprit 2 naar de 
Utrechtsebaan af.

■ ■ Het werk start op zondagavond 
2 juni om 22.00 uur en gaat door 
tot maandagavond 23.00 uur. 
Daarna zijn de werktijden dagelijks 
van 7.00 tot 23.00 uur. 

Op zon dagen wordt er niet 
gewerkt . Op vrijdag avond 28 juni 
gaat het werk door tot en met 
zater dagochtend 29 juni 5.00 uur. 
Daarna gaat de oprit weer open 
voor verkeer. Door onvoorziene 
omstandig heden (bijvoor  beeld 
door slecht weer of tegenvallers) is 
het mogelijk dat er ook in andere 
nachten of op zondagen werk
zaamheden plaatsvinden.

Omleidingen
Verkeer in de richting naar Amster
dam (A4), Utrecht (A12) of Rotterdam 

(A4 en A13) wordt in de stad omge
leid via de Prinses Beatrixlaan naar 
oprit 3 van de Utrechtsebaan (A12). 

Bekijk  
het CID 
in 2024

Hoe kan het Central Innovation 
District (CID) eruitzien in 2040? 
Van 28 mei tot en met 21 juni is de 
CID maquette te zien in het Atrium 
van het stadhuis. Met de maquette 
en informatieborden schetst de 
gemeente een toekomstbeeld van 
het gebied tussen de drie intercity-
stations. Iedereen is van harte 
welkom om de maquette te komen 
bekijken.

■ ■ Ervaar zelf hoe uw woon
omgeving er uit kan gaan zien en 
laat uw mening, wens of zorg 
achter  in het gastenboek. Of ga in 
gesprek met een van de CID
collega’s     tijdens de verschillende 
inloopmomenten. Ook organiseert 
de gemeente  samen met de 
vereniging  Vrienden van Den Haag 
informatieve wandel en fiets
tochten door het gebied.

Sterfietsroutes: ontdek de stad op twee wielen
Den Haag biedt een netwerk van 
prachtige fietsroutes die je de stad 
en haar omgeving op een unieke 
manier laten ervaren. Elke dag is 
er iets nieuws te ontdekken. Van 
het drukke centrum tot een oase 
van rust door de duinen en langs 
de stranden. En je bent ook nog 
eens gezond en groen bezig. 

■ ■ Den Haag heeft 19 sterfiets
routes. Deze verbinden belangrijke 
plekken in de stad met het centrum . 
Zoals wijken, stranden en stations. 
De gemeente werkt de komende 
jaren aan het verbeteren van deze 

fietsroutes. Onoverzichtelijke 
plekken  worden verbeterd en ont
brekende stukjes fietspad aan
gelegd.

Wateringse Veld
De sterfietsroute Wateringse Veld is 

een van de routes waar ver
schillende punten al zijn aan
gepast. Op deze route van ongeveer 
10 kilo meter zijn sommige straten 
ingericht als fietsstraat, waar de 
auto te gast is. In andere straten 
zijn vrij liggende fietspaden ge
maakt. Op veel plekken krijgt de 
fietser voorrang, zijn oversteek
plaatsen verbeterd en fiets je 
comfortabel  over rood asfalt. 

De gemeente gaat werkzaamheden uitvoeren in de kelder onder het gebouw ‘The Bridge’ bij de Utrechtsebaan.  jurriaan brobbel

De gemeente 
werkt de komende 
jaren aan het 
verbeteren van 
19 fietsroutes

Meer informatie?
denhaag.nl/utrechtsebaan

Meer informatie?
denhaag.nl/fiets

Meer informatie?
denhaag.nl/cid 

Fiets- en voetgangersbrug over de Zoutkeetsingel. valerie kuypers
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Historische 
brug terug 
in originele 
staat

De gerenoveerde Hemsterhuisbrug is op 
14 mei geopend. Voor de renovatie werkte 
de gemeente samen met bewoners, 
ondernemers en belangenorganisaties. 
Chris, Peter en Koos vertellen erover.

plek waarop de bedienings
apparatuur kon worden neergezet. 
‘Eerst hadden ze bedacht dat het 
onder de grond moest,’ vertelt 
Peter . ‘Maar toen vond een van de 
bewoners een foto van het brug
wachtershuisje in het Haags 
Gemeente archief. Dat vond ieder
een een mooiere oplossing.’ 

Er ging heel wat water door de 
gracht voordat de gerestaureerde 
brug weer op zijn plek werd 
gehesen , maar in januari 2024 was 
het dan zover. Peter, Chris en Koos 
zijn alle drie tevreden met het 
resul taat. ‘Het ziet er fantastisch 
uit,’ zegt Peter. Koos is vooral te 
spreken over dat het erfgoed is 
behouden  voor de volgende 
generaties . 

Niet alleen de brug is gerestau
reerd, tegelijkertijd werd het deel 
van de kademuur aan de Noordwal 
tussen de Hemsterhuisbrug en de 
Bibliotheekbrug vervangen. Chris is 
blij dat hij is gehoord. En dat dit 
deel van de kade een nieuwe op en 
afstapplek heeft gekregen. ‘Hier
door is de binnenstad beter bereik
baar vanaf het water. Dit maakt de 
stad nog aantrekkelijker.’ Chris zijn 
ideeën blijven stromen: ‘De stad is 
nooit klaar, er valt altijd nog iets te 
verbeteren. De gemeente mag 
altijd  bij me aankloppen voor een 
ander goed idee.’

Chris Schram houdt van 
de stad. De ideeën om 
de stad te verbeteren, 
stromen bij hem als 
water door een gracht. 

Ooit won hij een prijs voor het idee 
dat er rondvaartboten in Den Haag 
moesten komen, en sinds 2002 
vaart hij daar zelf mee rond over de 
Haagse grachten. Hij heeft het 
altijd  jammer gevonden dat het 
niet ging om vanaf het Zieken naar 
de Torenstraat te varen. ‘Dat kwam 
door de Hemsterhuisbrug,’ zegt hij. 
‘Met een overdekte boot kon je daar 
namelijk niet onderdoor.’ Terwijl 
het zoveel kansen zou bieden  als de 
gracht beter bereikbaar werd, daar 
was hij van overtuigd: ‘Toerisme, 
ook in de winter. Met een overdekte 
boot. En als er dan ook kademuren 
worden vervangen , bouw dan 
nieuwe kademuren  terug met ex
tra op en afstap plekken.’ 

Iedereen was enthousiast 
Er volgden overleggen. Met buurt
bewoners, met ambtenaren, met 
politici. Iedereen was enthousiast 
voor het plan om de Hemsterhuis
brug terug te brengen in originele  
staat. Maar het bleef lang stil 
rondom het plan. 

Architect Peter  Drijver was een 
van de bewoners  die achter het 
idee stond. ‘Er was heel veel over
eenstemming over, dus ik vond het 
gek dat het nooit officieel op de rol 
was gekomen .’ Daar moest ver
andering in komen , vond hij. Toen 
de gemeente de doorvaarthoogte 
en doorstroomcapaciteit wilde ver
groten door het draaimechanisme 

weg te halen en de landhoofden te 
verhogen , verenigde de buurt zich. 
Peter maakte samen met actieve 
bewoners, bewonersorganisaties 
van aanliggende buurten, Stichting 
Haags Industrieel Erfgoed (SHIE), 
de Vrienden van Den Haag, Stich
ting Joods Erfgoed en de Haagse 
rondvaartorganisaties een boekje. 
In dit boekje stond het voorstel om 
de brug te restaureren, met de 
motivatie  waarom het zo belang
rijk was dat de brug behouden 
bleef. Koos Havelaar van de SHIE 
legt uit: ‘Werkend is deze brug een 
van de belangrijkste monumenten 
in de stad op het gebied van indus
trieel erfgoed. Daarbij is het ook 
nog een product van de Haagse fa
briek Enthoven . Dat wilden we 
graag behouden .’ Chris heeft nog 
een extra  argument: ‘Den Haag 
had al een hefbrug, ophaalbruggen 
en een basculebrug. En nu dan ook 
nog een draaibare brug. Het is 
uniek dat al die verschillende 
soorten  te zien zijn in één stad.’

Als architect was Peter al eens 
betrokken bij de restauratie van 
een brug, waardoor hij de weg 
kende in bruggenland. Hij 
verzamelde  succesvolle voor
beelden uit andere gemeenten die 
historische  bruggen weer draai
baar hadden gemaakt: Middel
burg, Groningen, Dordrecht, 

Haarlem  en Zwolle. Voor de door
stroming stelde hij in het boekje 
voor om het water onder de land
hoofden door te laten stromen en 
dat is uiteindelijk ook gebeurd.

Draaibaar maken van de brug
Nadat de bewoners het boekje aan
boden aan het college van burge
meester en wethouders en de ge
meenteraad kwam er beweging in 
het project. De gemeente deed on
derzoek naar verschillende varian
ten, waaronder ook de variant van 
het weer draaibaar maken van de 
brug. Verschillende analyses toon
den aan dat het draaibaar maken 
van de brug voor de stad de meeste 
toegevoegde waarde had. De ge
meente hakte de knoop door en 
werkte deze variant uit. Er volgden 
over leggen met het ingenieursbu
reau van de gemeente en experts 
van de gemeente Rotterdam die 
ervaring hadden met het herstel 
van een historische brug. Chris, Pe
ter en Koos waren bij het proces 
betrokken en dachten mee. Er was 
weinig  technische informatie over 
de brug. Daarom hielpen zij met 
het zoeken naar achtergrondinfor
matie. In de archieven vond Koos 
het originele bestek van hoe de 
brug gebouwd was.

Ook dachten ze mee over op
lossingen. Bijvoorbeeld over een 

Feiten en cijfers
■ De Hemsterhuisbrug is 
een monument uit 1885.
■ De oorspronkelijke brug 
was 7 meter lang. In 1922 
werd de brug ingekort.
■ De gerestaureerde brug is 
geverfd in de originele kleur.
■ In de jaren ’60 is de brug 
vastgezet door het 
gemeente bestuur om 
kosten te besparen. 
■ Het draaimechanisme 
was te erg beschadigd om 
opnieuw te gebruiken. In een 
gieterij in Spanje zijn een 
aantal onderdelen opnieuw 
gemaakt. 

Chris Schram (op de brug), Peter Drijver (links) en Koos Havelaar (rechts) dachten mee over de renovatie.
  jurriaan brobbel (boven) en frank jansen (onder)

Meer informatie?
bereikbarestad. 
denhaag.nl

Werkend is de 
brug een van de 
belangrijkste 
monumenten 
van de stad
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Dude Goed geeft mensen en 
spullen een bloeiende toekomst

‘Alles is een kans’. Dat is de lijfspreuk van rasondernemer Roderick van den Berg en zijn zoon Sebastiaan. Samen 
runnen zij de sociale onderneming Dude Goed. Vader en zoon willen zowel de (tweedehands) spullen die zij 
verkopen, als de mensen die zij begeleiden een nieuwe, bloeiende toekomst geven. En dat lukt bijzonder goed. 

Deze subsidie wordt vervolgens 
weer geïn vesteerd in de bege
leiding van kandidaten . Zo willen 
we ervoor zorgen dat iemand zich 
ontwikkelt op de werkplek. En de 
loonwaarde van deze medewerker 
naar honderd  procent stijgt. Kort 
gezegd: we willen  hen onder
steunen en begeleiden  naar een 
vol waardige baan.’

Nieuwe kans
Het is een manier van onder nemen 
die niet altijd makkelijk is. Roderick : 
‘Dude Goed is een stichting . 
Dankzij  onze stichting kunnen wij 
al die mensen een plek geven in 
onze organisatie . Alle bedrijfs
onderdelen dragen bij aan het 
behalen  van ons doel. We zijn 
minimaal  winstgevend, maar dat 
is en was ook nooit ons doel.’ 
Roderick : ‘We gaan ermee door 
omdat we graag een verschil willen  
maken , al is het maar een klein 
beetje. Ik vind het geweldig als we 
mensen die al te vaak teleur gesteld 
zijn in het leven  toch weer een 
nieuwe kans kunnen  bieden. Als ik 
zie dat zij trots zijn op wat ze doen, 
dan is mijn missie geslaagd.’

Dude Goed doet niet 
aan kleine aantallen. 
Zo heeft de sociale 
onder neming ge
middeld maar liefst 

140 medewerkers tegelijk ‘in 
traject ’. Alle maal mensen die op 
zoek zijn naar een (nieuwe) 
bestemming  op  de arbeidsmarkt. 
Een onder steunings team van 
24  begeleiders begeleidt deze 
kandidate n op de werkvloer van 
Dude Goed en ook op  persoonlijk 
vlak. En de mede werkers worden 
gestimuleerd om hun professio
nele passie te volgen . Roderick : 
‘Want als je werk doet wat je leuk 
vindt, dan bloei je op.’

Eigen Toko 
Er is van alles mogelijk. Wie dat wil 
kan bijvoorbeeld aan de slag in de 
kringloopwinkels in Rijswijk of 
Den Haag, als fietswacht in de 
fietsen stallingen in Pijnacker, in 
het naaiatelier in Nootdorp of als 
schoonmaker bij het bedrijfs
onderdeel Clean Circle. ‘Sinds kort 
hebben we zelfs een eigen Toko, in 
een omgebouwde container bij 
onze kringloop in Rijswijk. Daar zijn 
inmiddels zes mensen aan het 
werk. En als alles goed gaat, gaan 
we dit ook op andere plekken doen. 
Het aantal mensen dat we een 
plek  bieden in een beschermde 
omgeving  laten we daarmee verder 
groeien,’ verwacht Sebastiaan.

The Goed Pillow
‘Alles is een kans’ is het motto dat 
voor beide ondernemers centraal 
staat. Roderick: ‘Wat misschien 
waardeloos lijkt, willen we waarde
vol maken. In ons naaiatelier in 
Nootdorp hebben we bijvoorbeeld 
een shredder waarmee we van 
kapotte  tweedehands kleding 
vulling  voor kussentjes maken. 
Voor de buitenkant gebruiken we 
een oud afgedankt kledingstuk. 
‘The Goed Pillow’ noemen we die 
kussentjes. Inmiddels hebben we er 
een paar honderd van gemaakt en 
we zijn klaar om de kussens als een 
circulair social return product te 
verkopen. De opbrengsten worden 
geïnvesteerd in de ontwikkeling 
van Dude Goed als mens  ont
wikkelbedrijf. Zo creëren we een 
continue stroom van toegevoegde 
waarde.’

‘Zoals we met spullen omgaan, 
doen we dat eigenlijk ook met 
mensen,’ vult Sebastiaan aan. ‘We 
kijken en luisteren eerst goed naar 
de mensen die naar ons toe komen 
via UWV en gemeenten. Of die 
soms gewoon binnenlopen op zoek 
naar een baan. Daarna gaan we 
met ons team van experts kijken 
hoe wij die persoon tot bloei 
kunnen  krijgen. Dat begint met een 
goede intake en het stellen van de 
juiste vragen, ondersteund door 
een digitale app: de bloeiindex. 
Die hebben we zelf ontwikkeld, 
omdat  er geen geschikte opties op 
de markt waren . Mede werkers 
kunnen  via deze app dagelijks  
aangeven  hoe zij zich voelen . 
Samen  met onze consulenten en 
werk begeleiders gebruiken we die 
informatie om onze collega’s zo 
goed mogelijk te ondersteunen. 
We planten een zaadje dat met wat 
begeleiding steeds groter wordt. 
Totdat dat zaadje een mooie, 
volwassen  bloem is.’

Arbeidscontract
Gemiddeld trekt Dude Goed daar 
een half jaar per kandidaat voor 
uit. Doel is dat medewerkers 
uiteindelijk  een arbeidscontract 

krijgen . Roderick: ‘Het liefst bij ons, 
maar dat kan ook bij een andere 
werkgever. We hebben zo’n groot 
netwerk in de regio, dat dit eigen
lijk altijd wel lukt. Steeds meer 
organisaties  weten ons ook te 
vinde n om via ons invulling te 
geven  aan hun eigen social return 
ambities en verplichtingen.’

Loonkostensubsidie
Een deel van de medewerkers van 
Dude Goed komt vanuit Den Haag 
Werkt. Roderick: ‘We krijgen  bij
voorbeeld kandidaten die daar 
eerst een werkontwikkeltraject 
hebben afgerond. Daarmee 
hebben  ze  werk ervaring op gedaan, 
werknemersvaardig heden geleerd. 
En konden ze snuffelen aan een 
vak, bijvoorbeeld in de horeca . Ook 
krijgen we kandidaten die gebruik
maken van de STiPregeling van 
de  gemeente.  Die is bedoeld  om 
gesubsi dieerde banen te creëren 
voor Hagenaars  die al lang een 
bijstands uitkering ontvangen. Wij 
geven hen bij Dude Goed een 
volgend  zetje. Loon kostensubsidie 
gebruiken we om het verschil te 
overbruggen tussen de werkelijke 
loonwaarde van iemand  en het 
minimum loon dat we hen betalen. 

Sebastiaan (links) en Roderick (rechts) van den Berg in de kringloopwinkel in Rijswijk. pim rusch

Inkopen bij sociaal 
ondernemers
Op het nieuwe platform 
Sociaal Ondernemen 
Haaglanden vindt u allerlei 
soorten sociaal ondernemers 
uit de regio, zoals Dude Goed.

Den Haag Werkt
Den Haag Werkt is het 
werk- en ontwikkelbedrijf 
van gemeente Den Haag. Zij 
helpen inwoners die graag 
willen werken, maar daar 
(tijdelijk) hulp bij nodig 
hebben. Ook helpt Den Haag 
Werkt werkgevers om 
geschikt personeel te vinden 
en te behouden. Loonkosten-
subsidie helpt daarbij. Alle 
Haagse werkgevers kunnen 
deze subsidie aanvragen bij 
Den Haag Werkt. 

Meer informatie?
denhaag.nl/ 
denhaagwerkt
en denhaag.nl/ 
loonkostensubsidie

Meer informatie?
sociaalondernemen 
haaglanden.nl
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Energiebespaarlening George wil graag een vraagbaak zijn voor anderen

Meer informatie?
warmtefonds.nl/denhaag 
duurzamestad.denhaag.nl/
subsidies

Binnenkijken bij  
duurzame woningen

■ Benieuwd naar wat isolatie, 
een warmtepomp of zonne-
panelen voor u kunnen betekenen? 
Op zaterdag 29 juni tussen 10.00 
en 13.00 kunt u een kijkje komen 
nemen bij uw groene buren. 
Hagenaars uit verschillende 
wijken laten zien hoe zij hun huis 
energiezuinig maakten. Van oude 
tot nieuwe woningen, van 
appartement in een VvE tot een 
eengezinswoning. Leer meer over 
duurzame maatregelen, deel tips 
en ervaringen en stel direct uw 

Duurzaam dak 
kerk of moskee

■ Eigenaren of beheerders van een 
kerk, moskee of gebedshuis die 
plannen hebben om zonnepanelen 
te plaatsen kunnen nu gebruik 
maken van gratis advies en 
begeleiding van de gemeente. 
Ook bij het aanleggen van een 
groen dak is advies en begeleiding 
mogelijk. 

Slim verduurzamen is niet duur
Je huis verbeteren hoeft niet 
duur te zijn. Als je het maar slim 
aanpakt. George Ongkiehong 
sloot hiervoor een Energie
bespaarlening af bij het 
Nationaal Warmtefonds. 

Leningen en subsidies
De energiebespaarlening is voor alle 
woningeigenaren die hun woning 
met energiebesparende maatrege-
len willen verduurzamen. De lening 
is beschikbaar met een aantrekkelijk 
rentetarief (1,5% rentekorting op de 
reguliere tarieven). Eigenaren met 
een verzamelinkomen onder de 
€ 60.000 betalen helemaal geen 
rente. Samen met subsidies van de 
gemeente en het rijk scheelt dat 
flink in de kosten.

betaald via de lening en vervolgens kreeg 
ik best veel terug.’ George kreeg subsidie 
van de gemeente en van het rijk. In totaal 
kreeg hij zo ongeveer 35 procent van de 
totale investering terug.

Vragen? Mail George!
George maakt zich al heel lang zorgen om 
het klimaat en om de toekomst. ‘Ik wil 
geen fossiele brandstoffen gebruiken, 
rij inmiddels elektrisch en fiets veel vaker. 
Nu wil ik zoveel mogelijk mensen 
activeren  om hetzelfde te doen. En ik wil 
een vraagbaak zijn voor anderen die hun 
huis willen verduurzamen. Iedereen mag 
me alles vragen. Of langskomen, dan laat 
ik alles zien.’ 

Dat kan op zaterdag 29 juni 
tijdens  Gluren  bij je Groene Buren. 
George  is  bereikbaar via email:  
george.ongkiehong@gmail.com. 

‘De lening kost me € 150 per 
maand, maar de gas
rekening ging met € 300 
omlaag. Je verdient er dus 

gelijk  geld aan.’
George woont in zijn oude kantoor op 

de Laan van Meerdervoort, in de Bloemen
buurt. Hij maakte zijn huis energiezuinig 
met een zonneboiler, zonnepanelen en 
isolatie. Nieuwe radiatoren met ventila
toren zorgen voor voldoende warmte, 
zonder dat de CV hoeft bij te springen en 
dat lukt voor de meeste dagen van het 
jaar, tenzij het vriest. 

Het begint met isolatie
Verduurzamen begint heel simpel: met 
isolatie. Een woning verliest tot wel een 
kwart van de warmte via naden en kieren . 
George was er wel even zoet mee om alles 
na te lopen. ‘Ik heb wel 50 meter aan 
buizen  door het huis lopen. Via die buizen 
ging 30 procent aan warmte verloren 
voordat die bij mijn cv aangekomen was. 
Nu zijn alle ramen van HR+glas, en op 
het dak liggen vijftien zonnepanelen. Met 
een beetje pijn in het hart gaat ons mooie 
gasfornuis straks ook weg en dan koken 
we elektrisch.’

Goedkoop lenen
Het verduurzamen van een woning kan 
best veel geld kosten. George: ‘Via het 
Nationaal Warmtefonds sloten we 
hiervoor  een Energiebespaarlening af. 
Je leent dat geld tegen een erg lage rente. 
Daardoor is verduurzamen al heel snel 
rendabel. Die lening kost me € 150 per 
maand inclusief aflossing, en de 

gasrekening  ging met € 300 omlaag. Je 
verdien t er dus eigenlijk gelijk geld aan. 
Daar wil ik anderen graag over vertellen. 
Om mij heen zie ik nog veel huizen met 
platte ‘grijze’ daken zonder zonne
panelen. Die buren laten dus eigenlijk 
allemaal  geld liggen.’

Goud waard
George is wel twee jaar bezig geweest om 
goed advies te krijgen en de juiste keuzes 
te maken. ‘Elke leverancier vertelt iets 
anders en ook de prijsverschillen waren 
enorm, vooral op het gebied van isolatie. 
Inmiddels voel ik me zelf een expert. Ik wil 
die kennis graag delen.’ Een tip van 
George is om in de zomer met je huis aan 
de slag te gaan. ‘In de winter is er geen 
leverancier te vinden.’

George kreeg achteraf veel subsidies, 
nadat  het werk gedaan was. ‘Alles was al 

George op zijn dakterras met zonnepanelen ‘Met de Energiebespaarlening leen je geld tegen een erg lage rente. Daardoor is verduurzamen al heel 
snel rendabel.’ gemeente den haag

Meer informatie?
duurzamestad.denhaag.nl/
gluren-bij-je-groene-buren 
of scan de QRcode

Meer informatie?
duurzamestad.denhaag.nl/
religieuzeinstelling

vragen. Ontdek welke energie-
besparende maatregelen geschikt 
zijn voor úw woning. De deel-
nemende woningen zijn te zien 
op de website.
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Schone energie in een groene stad

Gluren bij je groene buren

Isoleren of zonnepanelen,
zou dat iets voor mij zijn?

Kom kijken bij je groene 
buren op zaterdag 29 juni.

Ontdek de voordelen

Groen bezig

Meld je snel aan via Duurzamestad.denhaag.nl



Wat vinden de fracties van… 
de herinrichting Hoefkade?

Raad aan het woord

Coen Bom, 
Hart voor Den Haag

Voor ‘mijn’ 
stadsdeel 
Scheveningen 
staat de drukke 
periode weer voor 
de deur. En 
daarmee bedoel ik 

niet zozeer de grote hoeveelheid 
toeristen, als wel de hoeveelheid 
raadswerk; klachten over te veel 
drukte of juist te weinig drukte, 
de niet bepaald toeristvriendelijke 
parkeertarieven en wielklemmen, 
de overlast van hangjeugd en dit 
jaar ook de impact van de groot-
scheepse verbouwing van de 
boulevard. Het is even zoeken, 
maar de strandtenten ZIJN gewoon 
bereikbaar. En wij als raadsleden dus 
ook. We hopen op een mooie zomer 
voor iedereen.

Anthony Uduba, 
VVD

Namens de 
Haagse VVD zet ik 
mij in voor 
Zuidwest en Laak. 
Delen van onze 
stad waar de 
leefbaarheid 

onder druk staat en die daarom 
extra aandacht verdienen. Ik zet 
mij in voor het vergroten van de 
leefbaarheid en het verminderen 
van overlast. Dit betekent meer 
handhaving, maar ook meer 
vergroening. Elke vrijdag ben ik 
in deze wijken te vinden om te 
luisteren naar bewoners en 
ondernemers. Dan hoor en zie ik 
nog beter wat speelt en breng 
dat mee naar de gemeenteraad. 
Zo zet ik mij in voor een fijne en 
veilige stad.

Leonie Gerritsen, 
Partij voor de Dieren

De Haagse 
luchtkwaliteit is 
zo slecht, dat we 
zo’n vijf sigaretten 
per dag meeroken 
aan vervuilde 
lucht. Eén op de 

vijf hartinfarcten in onze regio is aan 
luchtvervuiling toe te schrijven. 
Kinderen krijgen astma. Onze 
inwoners gaan letterlijk eerder dood 
en worden ziek. Ook de natuur en 
de biodiversiteit lijden er onder. 
Het is daarom erg belangrijk om 
de luchtkwaliteit te verbeteren, 
o.a. door Zero Emissie- zones in 
te voeren. We kunnen dit soort 
grote beslissingen niet langer voor 
ons uitschuiven. De gezondheid van 
onze bewoners moet prioriteit 
krijgen.

Stad in de raad

Inspreker A. van Oorschot van de 
AVN in de commissie Ruimte van 
22 mei. Onderwerp: Bouwplannen 
aan de Loevesteinlaan 355

Moeten we ons 
daarom zorgen 
maken over 
bouwvoor nemens 
langs de nog 
gevoeliger 
ecologische  zone 
Melis Stokelaan?

Raad in gesprek  
met Segbroek
Ruim 70 bewoners en 
ondernemers uit stadsdeel 
Segbroek gingen woensdag-
avond 22 mei in gesprek met 
gemeenteraadsleden. 
Tijdens de bijeenkomst Raad 
in de Stad bij het Segbroek 
College kwamen zij met 
verschillende ideeën om het 
stadsdeel nog mooier te 
maken. Deze ideeën werden 
vervolgens gepresenteerd 
aan alle aanwezigen.
Meer weten? Check dan 
denhaag.nl/raadindestad.

Kort

Informatie

Wilt u spreken in de raad?
Iedereen kan spreken tijdens 
raads- en commissieverga-
deringen over onderwerpen 
die op de agenda staan.  
Dit heet ‘Stad in de raad’. 
Voor inlichtingen hierover of 
om u aan te melden, kunt u 
terecht bij de griffie:  
telefoon (070) 353 31 31 of 
e-mail griffie@denhaag.nl.

Informatie over de raad
Informatie over de raad,  
de volledige agenda’s, beslui-
ten en verslagen van de raad 
en commissies vindt u op 
denhaag.nl/gemeenteraad. 
De stukken zijn ook in te zien 
bij het Den Haag Informatie-
centrum (Stadhuis, Spui 70). 

Een vergadering volgen 
Kijk op denhaag.nl/
uitzendingenraad voor een 
live uitzending van de 
commissie- of raads-
vergaderingen. Raads-
vergaderingen zijn ook live 
te zien op Den Haag TV 
(Ziggo kanaal 40)

Adres gemeenteraad 
Postbus 19157
2500 CD Den Haag
E-mail: raad@denhaag.nl 

Raadsvergaderingen
Donderdag 20 juni 
Raadzaal, Spui 70 (stadhuis)
13.30 uur 

Woensdag 10 en 
donderdag  11 juli 
Raadzaal, Spui 70 (stadhuis)
13.30 uur

Meer informatie?
denhaag.nl/gemeenteraad

De fracties in de gemeenteraad 
zijn verantwoordelijk voor de 
inhoud van deze pagina.

Straat met 
Haagse allure
De Hoefkade is een belangrijke 
ader die door een aantal zeer 
versteende  wijken loopt. Nu krijgt 
het eindelijk de groene makeover 
die het verdient. De HSP maakt zich 
naast het ontstenen, al langer hard 
voor een betere verkeersveiligheid. 
We zijn dan ook blij dat de verkeers
snelheid teruggebracht wordt naar 
30km/per uur. Ook komen er meer 
fietsparkeerplekken die zo hard 
nodig  zijn. Bewoners, ondernemers 
en bezoekers verdienen een straat 
met Haagse allure die bestendig 
is  voor de uitdagingen van de 
toekomst .

Houd Schilders- 
wijk bereikbaar
Hart voor Den Haag is zeer kritisch 
op de herinrichting van de Hoef
kade. Het autoluw maken van de 
stad onder het mom van verblijfs
kwaliteit is een slechte zaak en 
raakt duizenden mensen die hier 
dagelijks rijden en werken. 
Bewoners  zijn door de horrorpol
lers en wegafsluitingen al veel  tijd 
kwijt om van A naar B te komen. 
Daar doet dit onzalige plan straks 
een schepje bovenop. Hart voor 
Den Haag roept op tot het ver
wijderen van pollers en het herstel
len van doorgaand verkeer op de 
Hoefkade en Parallelweg.

Veilig en  
groen = fijn
De Hoefkade wordt mooier, groener 
en veiliger. Dat is goed nieuws. 
De  snelheid gaat omlaag naar 
30 km/uur, er komen meer bomen 
en fietsparkeerplekken. Onder
nemers willen dat de straat aan
trekkelijker wordt om te winkelen: 
naast de herinrichting van de straat 
kan de gemeente daar nog flinke 
stappen zetten. De werkzaam
heden gaan een aantal maanden 
duren: het is belangrijk dat 
bewoners  goed op de hoogte 
worden  gehouden, en dat de over
last van de werkzaamheden wordt 
beperkt.

 Impressie van de nieuwe situatie Hoefkade ten hoogte van de Doedijnstraat. gemeente den haag

De gemeente is de herinrichting 
van de Hoefkade (gedeelte Stations
wegVaillantlaan) aan het voor
bereiden. Doel is verbetering van 
de positie van de fietser en de 
verkeers veiligheid en het aan
trekkelijker maken voor onder
nemers en bewoners door het 
verhogen  van de verblijfskwaliteit.
Op 30 mei is hierover gesproken in 
de Haagse gemeenteraad.

Iedere maand kunnen 
inwoners via social media 
kiezen over welk onderwerp 
ze de standpunten van de 
verschillende fracties willen 
lezen. Deze maand kreeg 
het onderwerp herinrichting 
Hoefkade de meeste 
stemmen. Hart voor 
Den Haag, PvdA en de 
Haagse Stadspartij geven 
hierover hun mening. Wilt u 
mee stemmen over wat het 
volgende onder werp moet 
worden? Volg dan de 
Haagse gemeenteraad op 
X of Instagram: 
@Gemeenteraad070.
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‘Ik hóéf me niet te schamen’

Midden in de nacht kan Diana Geerdorf plotseling wakker schrikken. Dan denkt ze even dat ze nog steeds 
in de schulden zit. Maar dán komt het besef: die inktzwarte periode is voorbij. Sinds 6 maart 2023 is zij 
namelijk volledig schuldenvrij. ‘Sindsdien voel ik me een rijk en gelukkig mens.’

Inmiddels heeft Diana haar leven 
gelukkig weer op orde en is het tijd 
om daar lessen uit te trekken. ‘Zo 
zal ik het nooit meer zo onhandig 
aanpakken als in die moeilijke 
periode ,’ zegt ze stellig. ‘Ik had veel 
eerder aan de bel moeten trekken. 
Schaamte hield mij tegen. Maar ik 
hoéf me niet te schamen. Dit kan 
iedereen overkomen. Daarmee heb 
ik mezelf veel te lang hulp ontzegd. 
En dat is zonde, want die hulp is er. 
En die had mij heel veel leed en 
stress kunnen besparen.’

‘Weet wat je 
besteedt’ 
en ‘Fi
nancieel 
sterk’: dat 

zijn twee korte gratis trainingen 
van de gemeente waar Diana  nog 
dagelijks met dankbaarheid aan 
terugdenkt. ‘Zo wist ik bijvoorbeeld 
niet dat super markten op oog
hoogte hun dure merk artikelen 
aanbieden. Sindsdien kijk ik altijd 
omlaag, naar waar de goedkopere 
producten staan.’ Ook heeft zij 
geleerd  om ‘nee’ te zeggen, bijvoor
beeld als haar kinderen geld van 
haar willen lenen.

Het zijn dit soort praktische tips 
die haar net dat extra zetje hebben 
gegeven om het roer van haar leven 
om te gooien. Dat was hard nodig, 
want vanwege een woeker
hypotheek was zij langzaamaan 
diep in de schulden beland. 
Stressen  van maandag tot en met 
vrijdag, elke keer als de deurbel 
ging, uit angst dat een deurwaar
der beslag op haar spullen kwam 
leggen; ze heeft het jarenlang 

gedaan . ‘Elke vrijdagmiddag na 
vijven  kon ik weer even opgelucht 
ademhalen en had ik twee dagen 
rust. Totdat ze ook op zaterdag 
kwamen,’ blikt Diana op die 
moeilijke  periode terug.

Hulp zoeken
Het was uiteindelijk haar werk
gever die voor het keerpunt zorgde. 
‘Diana, we zien dat er telkens heel 
veel beslag wordt gelegd op jouw 
salaris. Gaat het wel goed met jou?’ 
zo vroeg haar leidinggevende op 
een dag. Diana: ‘Ik schaamde me 
kapot. Ik wilde mijn vuile was 
namelijk  niet buiten hangen. In 
paniek heb ik een vriendin gebeld. 
En wat adviseerde zij mij, tot mijn 
grote verbazing? ‘Joh, ga hulp 
zoeken . Dat heb ik namelijk zélf ook 
gedaan’.’

Die hulp kwam via de gemeente 
en bracht Diana al snel bij Marlies 
Wiebenga. Zij geeft gratis  trainin
gen en workshops, zoals  ‘Weet wat 
je besteedt’ en ‘Financieel  sterk’. 
Met als doel om inwoners van 
de stad (preventief) inzicht te geven  

in hun financiën, vaak in groeps
verband. Marlies: ‘Aller eerst zetten 
we met deel nemers al hun 
inkomste n en uit gaven op een 
rijtje . En we onder zoeken de keuzes 
die ze maken : zijn die altijd even 
handig? Maar we bekijken ook: wat 
zijn verleidingen  waar we goed 
voor moeten op passen?’

In hetzelfde schuitje
Dan blijkt dat deelnemers het vaak 
fijn vinden om hun ervaringen met 
elkaar te delen. En om van elkaar 
te  leren. Bovendien ervaren deel
nemers aan deze preventieve 
cursussen  na afloop meer rust, ziet 
Marlies. ‘De angst verdwijnt bij
voorbeeld om post open te maken 
of om met instanties te bellen. 
Deelnemers ervaren meer inzicht 
in hun handelen en worden asser
tiever en opener.’ Bij Diana was dat 
niet anders: ‘In het begin vond ik 
het best eng om met de billen bloot 
te gaan. Maar al gauw veranderde 
dat. We zitten allemaal in hetzelfde 
schuitje, besefte ik al snel. Die 
schroom heb ik daarna losgelaten.’

Gratis trainingen
Wilt u slimmer omgaan met 
geld? Heeft u moeite rond 
te komen? De gemeente 
heeft gratis trainingen en 
workshops over geld en 
administratie. Tijdens de 
trainingen en workshops 
krijgt u inzicht en tips. Leert u 
van de verhalen van anderen. 
En kunt u vragen stellen over 
uw eigen situatie. Wilt u meer 
informatie of meedoen aan 
een training of workshop? 
Bezoek de website denhaag.nl/
financieelgezond. 
Bel 06 15 61 93 61.  
Of stuur een mail naar  
financieelgezond@denhaag.nl.

Diana Geerdorf (links) en Marlies Wiebenga (rechts). ‘Ik had veel eerder aan de bel moeten trekken.’  eric went

Meer informatie?
denhaag.nl/ 
financieelgezond
(06) 15 61 93 61

We zetten met 
deelnemers al 
hun inkomsten 
en uitgaven 
op een rijtje.
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Feestelijk Slotweekend 
Museum Beeld en Geluid

sluiting zal op verschillende 
plekken een knalblauwe telefoon
cel oppoppen met daarin een 
gouden telefoon. Deze telefoon 
kan zomaar overgaan, en wie 
opneemt kan prachtige prijzen 
winnen. Vanaf september gaat het 
museum verder met activi teiten 
op diverse locaties in de stad. 

In het weekend  van 29 en 
30 juni kun je Beeld & 
Geluid Den Haag voor de 

allerlaatste keer bezoeken. Het 
museum neemt dan afscheid van 
95 jaar museum geschiedenis met 
een feestelijk slotprogramma 
‘Groeten uit Den Haag’. Er zijn 
leuke activiteiten zoals tentoonstel
lingen, spoken word, muziek, een 
quiz en een officiële slothandeling 
met Sjaak Bral. In de weken voor de 

Klassieke muziek aan zee

Muziekcafé treden (inter)nationale 
artiesten op zoals het Thomas 
Baggerman Trio, zangeres Luyi van 
der Lingen, pop ’n folkband Brewed 
met Valentine Blangé, Sarah Blake 
uit ZuidAfrika en Roxanne Hartog 
met haar Braziliaanse gitaristen.

Tijdens Festival Classique 
kun je op het strand van 
Scheveningen volop 

genieten van klassieke muziek. Van 
donderdag 13 tot en met zaterdag 
15 juni zijn er concerten. Tijdens 
het festival zijn er ook gratis 
activiteiten. Zo zijn er muziekop
tredens en straattheater op de 
boulevard en het Gevers Deynoot
plein. In het gratis toegankelijke 

Internationaal Rozenconcours: 
stem op uw favoriete roos

voorgedragen, maakt kans op 
een VIParrangement voor twee 
personen voor het Internationale 
Rozenconcours 2025. Zondag 7 juli 
is de Dag van de Roos met allerlei 
activiteiten. 

In het Rosarium in het Westbroek
park bloeien vanaf juni duizenden 
rozen. Tijdens het jaarlijkse 
Internationaal Rozenconcours 
komt een vakjury de rozen keuren. 
Van 8 tot 30 juni kun je stemmen 
op je favoriete roos. De winnende 
roos wordt op 4 juli bekend
gemaakt. Wie deze roos heeft 

Haagse Mensen: Hagenaars 
tonen hun favoriete plekken

stad aan een visie op de toekomst 
van Den Haag. Dat gaat om keuzes 
op het gebied van bouwen, natuur, 
vervoer, energie en veiligheid. 
Maar ook om plekken die we willen 
behouden en beschermen. Een 
deel van die plekken is te zien in 
Haagse Mensen.
De tentoonstelling is tot 26 juni 
te zien in de Centrale bibliotheek 
(4e etage). Sommige foto’s zijn ook 
te zien in wijkbibliotheken. Het 
magazine is gratis af te halen bij 
onder meer bibliotheken en 
wijkcentra. Ook is het te lezen op 
de website. 

Hagenaars en Hagenezen uit de 
44 wijken van de stad staan 
centraal in de tentoonstelling en 
het magazine Haagse Mensen. Zij 
zijn door fotograaf Daniel Heikens 
(bekend van onder andere de 
Matlas van Den Haag) gefoto
grafeerd op hun favoriete plek in 
de wijk en vertellen waarom deze 
plek zo bijzonder voor hen is. 
Van een hengelsportvereniging in 
Madestein tot een stil strandje in 
Duindorp en van het Haagse Bos 
tot een speeltuin in Bouwlust 
Vrederust.
De tentoonstelling en het 
magazine  zijn gemaakt voor de 
omgevingsvisie Den Haag 2050. 
De gemeente werkt samen met de 

HIP Huisdierenfeest
leren interpreteren. Ook de 
jaarlijkse ‘Geef een dier een 
2e kans actie’ gaat weer van start. 
Dieren uit knaagdierenopvang het 
Knagertje vinden zo via stads
boerderijen een nieuw thuis. 

Woensdag 3 juli van 
13.00 tot 15.30 uur is er 
een HIP huisdierenfeest 

op stadsboerderij ’t Waaygat aan 
de Havenkade 75. Je kunt hier 
terecht met al je vragen over 
huisdieren. Ook kun je de nagels 
leren knippen van je konijn of 
cavia en het gedrag van dieren 

Dag van de 
Architectuur

Tijdens de Dag van de 
Architectuur op 8 juni 
zijn in Den Haag weer 

veel bijzondere gebouwen te 
bezoeken. Tussen 11.00 en 
16.00 uur verzorgen gidsen en 
architecten gratis rondleidingen. 
Vanaf de torens van het ministerie 
van VWS heb je een mooi uitzicht 
over de stad en over de nieuwe 
Paxhaven. Hier vertrekken speciale 
boten naar de Binckhorst. Daar 
kun je onder andere de bijzondere 
begraafplaats Sint Barbara en het 
Crematorium te bezoeken en het 
Binck City Park gebouw. Voor 
sommige gebouwen en activitei
ten is inschrijven noodzakelijk. 

OP UIT Festival 
Zuiderpark

Zondag 9 juni is er een 
gratis festival in het 
Zuiderpark voor de hele 

familie. De dag begint om 12.00 uur 
met een voorstelling van Juf Roos in 
het Zuiderparktheater. Daarna 
showen leerlingen van dans en 
muziekscholen uit Den Haag hun 
talent. Bij infor matiekramen kun je 
terecht met vragen over de 
Ooievaarspas en andere regelingen. 
Als afsluiting zijn er optredens van 
bekende urban artiesten. Voor dit 
onderdeel is een kaartje nodig 
(5 euro). 

Struinen in 
Haagse tuinen

In het weekend van 22 en 
23 juni kun je Haagse 
tuinen bezoeken die 

normaal gesloten zijn voor publiek. 
Op de website staat welke tuinen 
er meedoen. Ook kun je een 
toegangs bewijs (7 euro) bestellen.

Het Rosarium in het Westbroekpark. martijn beekman

Festival Classique op het strand van Scheveningen. anne reitsma

Het pand van Beeld & Geluid Den Haag in de Zeestraat. 

Juf Roos. charles batenburg

29
JUN

Meer informatie?
beeldengeluid.nl/denhaag

13
JUN

Meer informatie?
festivalclassique.nl

Meer informatie?
hethaagsegroen.nl/roos

8
JUN

Meer informatie?
dvda-denhaag.nl

9
JUN

Meer informatie?
zuiderparktheater.nl

Meer informatie?
omgevingsvisie.denhaag.nl

Meer informatie?
milieueducatiedenhaag.nl

22
JUN

Meer informatie?
struineninhaagsetuinen.nl

 daniel heikens

3
JUL
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